
Oświadczenie złożone 

przez senatora Jerzego Wcisłę 

na 20. posiedzeniu Senatu 

w dniu 13 stycznia 2021 r. 

Oświadczenie skierowane do prezesa Rady Ministrów Mateusza Morawieckiego 

Szanowny Panie Premierze! 

W kontekście przewidzianego w Tarczy finansowej Polskiego Funduszu Rozwoju 2.0 wsparcia dla branży 

pilotów i przewodników wycieczkowych (PKD 79.90.A) niepokój budzi ujęcie wymogu prowadzenia mikro-

firmy, w której zatrudniony jest minimum 1 pracownik. Wynika to chociażby z komunikatu ze strony gov.pl 

z 26 listopada 2020 r. pt. „Kolejne wsparcie dla przedsiębiorców – rusza Tarcza Finansowa PFR 2.0”. To 

nieprzemyślany wymóg, ponieważ w tej branży ponad 99,5% podmiotów – z ok. 20 tysięcy zatrudnionych – 

to jednoosobowe działalności gospodarcze (JDG). Przyjęcie Tarczy PFR 2.0 rodzi więc sytuację, w której 

główni zainteresowani są jednocześnie objęci wsparciem i z tego wsparcia wykluczeni, bo nie zatrudniają 

nikogo poza sobą. 

Należy podkreślić, że art. 7 ust. 1 pkt 1 lit. a ustawy z dnia 6 marca 2018 r. – Prawo przedsiębiorców sta-

nowi, że mikrofirmą jest ta firma, która zatrudnia mniej niż 10 pracowników. W związku z tym należy przy-

jąć, że postanowienia Tarczy PFR 2.0 stoją w sprzeczności z obowiązującym już prawem i niesłusznie wyłą-

czają ze wsparcia tych, którzy go potrzebują. Budzi to więc wątpliwości co do realności wsparcia, jakie miała 

zapewnić Tarcza. 

W związku z tym proszę Pana Premiera o odpowiedź na następujące pytania: 

1. Dlaczego w Tarczy PFR 2.0 ujęto mikrofirmę jako firmę zatrudniającą od 1 do 9 pracowników, skoro 

obowiązujące przepisy określają to zupełnie inaczej? 

2. Czy rząd pracując nad Tarczą PFR 2.0, korzystał ze wsparcia ekspertów znających realia opisanych 

w niej branż? 

Uważam, że w tym szczególnie trudnym czasie należy zapewnić przedsiębiorcom niezbędne do przetrwa-

nia wsparcie, które będzie przemyślane, a przede wszystkim proste do uzyskania przez zainteresowanych. 

Niestety przytoczony przykład pokazuje, że ruchy rządu są nieprzemyślane i wynikają z nieznajomości spe-

cyfiki poszczególnych branż. Mam nadzieję, że rząd wysłucha apelu środowiska, a popełnione błędy zostaną 

naprawione. 

Z poważaniem 

Jerzy Wcisła 

 
 


